

The Canadian Executive Council on Addictions (CECA) is a national, non-governmental organization established in April 2002, to influence public policy on substance use. We offer:

- a forum in which to develop common positions on substance use issues in Canada
- the ability to strengthen the capacity and knowledge of addictions executives at the federal, provincial/territorial and municipal levels
- an environment of collaboration to integrate diverse issues and improve addiction services across Canada
- a means of delivering proactive advice to all three levels of government.

CECA is made up of senior executives of substance use agencies in Canada that have a legislated federal or provincial mandate or are recognized provincial authorities. We offer Full or Associate memberships, depending on the structure of the agency.

Our founding members include the chief executive officers of the Kaiser Foundation (British Columbia), the Alberta Alcohol and Drug Abuse Commission, the Addictions Foundation of Manitoba, the Centre for Addiction and Mental Health (Ontario), and the Canadian Centre on Substance Abuse. For information on our founding partners and new members, please visit our Web site, www.ccsa.ca/ceca.

Our Board of Directors reviews and approves membership applications; contact ceca@ccsa.ca.

Mission

www.ccsa.ca/ceca

Since adopting our ambitious mission in 2002, CECA is playing a leadership role in the national scene. We are continuously developing new partnerships and projects to influence high-level public policy on substance use.

Partnerships

Much of our work is in forging partnerships with governments, associations and networks, universities and other non-governmental organizations.

Advocacy

CECA appears before Parliamentary and Standing Committees and other public forums to advocate for responses to substance use problems.

One of our early leadership initiatives was to launch the first national survey of adult licit and illicit drug use in Canada since 1994. This is a necessary tool to enhance our understanding of the nature and extent of alcohol and other substance use in Canada as stakeholders begin to work with the federal government to develop and implement a Canada-wide drug strategy.

CECA continues to work with the Canadian Institutes of Health Research (CIHR), the CIHR Institute of Neurosciences, Mental Health and Addiction and Health Canada on national research priorities on substance use.

Although CECA's focus has primarily been alcohol and other drugs, we have also shown leadership in the area of problem gambling. The Canadian Problem Gambling Index (CPGI) is one of our top priorities. The CPGI is an instrument, developed through a national partnership and co-ordinated by the Canadian Centre on Substance Abuse, to assess gambling behaviour in the general population. We are promoting the use of the CPGI in pilot studies across Canada.

Capacity Building

CECA is continuously pursuing new opportunities to identify, develop and share knowledge on addiction issues with partners and all levels of government.

Canadian Executive Council on Addictions (CECA)
 Suite 300 – 75 Albert Street, Ottawa, Ontario K1P 5E7
 Telephone: 613 235-4048
 E-mail: ceca@ccsa.ca
 Web site: www.ccsa.ca/ceca

Projects

www.ccsa.ca/ceca



Canadian Executive Council on Addictions
 Conseil exécutif canadien sur les toxicomanies

Le Conseil exécutif canadien sur les toxicomanies (CECT) est un organisme national non gouvernemental créé en avril 2002 pour influencer les politiques publiques dans le domaine de la toxicomanie. Nous offrons :

- une tribune pour la définition de positions communes sur les questions entourant la toxicomanie au Canada ;
- un moyen d'accroître la capacité et les connaissances des responsables des programmes de lutte contre la toxicomanie aux paliers fédéral, provincial/territorial et municipal ;
- un milieu propice à la collaboration dans le but d'intégrer des enjeux divers et d'améliorer les services de lutte contre la toxicomanie au Canada ;
- un moyen de fournir des conseils proactifs aux trois paliers de gouvernement.

Le CECT est composé de cadres supérieurs des organismes canadiens de lutte contre la toxicomanie dont le mandat est défini dans une loi fédérale ou provinciale ou qui sont reconnus comme une autorité provinciale. Il existe deux types de membres : les membres à part entière et les membres associés, selon la structure de l'organisme.

Parmi les membres fondateurs du CECT, citons les directeurs généraux de la Kaiser Foundation (Colombie-Britannique), de l'Alberta Alcohol and Drug Abuse Commission, de la Addictions Foundation du Manitoba, du Centre de toxicomanie et de santé mentale (Ontario) et du Centre canadien de lutte contre l'alcoolisme et les toxicomanies. Pour des renseignements sur nos partenaires fondateurs et nos nouveaux membres, veuillez consulter notre site Web, à www.ccsa.ca/ceca.

Notre conseil d'administration examine et approuve les demandes d'adhésion. Il suffit d'envoyer un courriel à ceca@ccsa.ca.

Mission

www.ccsa.ca/ceca

Depuis l'adoption de son ambitieuse mission en 2002, le CECT joue un rôle de premier plan sur la scène nationale. Nous avons formé de nouveaux partenariats et mis en œuvre des projets visant à influencer les politiques publiques de haut niveau en matière de toxicomanie.

Partenariats

La plupart de notre travail consiste à former des partenariats avec les gouvernements ainsi qu'avec divers réseaux, universités, associations et autres organismes non gouvernementaux.

Intervention

Le CECT prend la parole devant des comités spéciaux et permanents et d'autres forums pour obtenir des mesures en réponse à la consommation d'alcool et d'autres drogues.

Une de nos premières initiatives de chef de file a été le lancement de la première enquête nationale sur la consommation de drogues licites et illicites chez les adultes au Canada depuis 1994. Cette enquête est un outil essentiel qui nous permettra de mieux comprendre la nature et l'ampleur de la consommation d'alcool et d'autres drogues au Canada et qui aidera les parties intéressées à collaborer avec le gouvernement fédéral pour élaborer et mettre en œuvre des moyens de régler les problèmes de toxicomanie dans l'ensemble du Canada.

Le CECT continue à collaborer avec les Instituts de recherche en santé du Canada (IRSC), l'Institut des neurosciences de la santé mentale et des toxicomanies des IRSC, ainsi que Santé Canada, dans le domaine des priorités de recherche nationales en matière de toxicomanie.

Bien que le CECT mette l'accent sur l'alcool et les autres drogues, il joue également un rôle important dans le domaine du jeu problématique. L'indice canadien du jeu excessif (ICJE) est l'une de nos premières priorités. L'ICJE a été défini dans le cadre d'un partenariat national sous l'égide du Centre canadien de lutte contre l'alcoolisme et les toxicomanies pour évaluer le comportement lié au jeu au sein de la population générale. Nous encourageons l'utilisation de l'ICJE dans le cadre d'études pilotes réalisées au Canada.

Renforcement des capacités

Le CECT cherche sans cesse de nouvelles occasions de découvrir, de développer et de partager des connaissances avec des partenaires et tous les paliers du gouvernement.

Conseil exécutif canadien sur les toxicomanies (CECT)

75, rue Albert, bureau 300, Ottawa (Ontario) K1P 5E7

Téléphone : (613) 235-4048

Courriel : ceca@ccsa.ca

Site Web : www.ccsa.ca/ceca

Projets

www.ccsa.ca/ceca



Canadian Executive Council on Addictions
Conseil exécutif canadien sur les toxicomanies